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Zápis č. 23/17‐20(224) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 16. dubna 2019, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Hároniková, Kalina, Komendová, Krajčovič, Mravec, Obruča, Palovčík, 

Pilátová, Pořízka, Sedláček, Šimončičová, Šintajová. 
Omluveni:    Flegr, Szotkowski. 
Hosté:     Dzik, Hladík, Opravil, Repková, Vala, Veselý, Weiter. 

 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Návrh na jmenování nového člena VR 
3. Zpráva o plnění cílů Strategického záměru FCH VUT v Brně v roce 2018 
4. Plán realizace Strategického záměru FCH VUT v Brně v roce 2019 
5. Různé 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT  zahájil  zasedání.  Informoval  členy AS o  žádosti dr. Opravila,  jakožto 
člena AS VUT, o zařazení bodu „Informace o Volebním a Jednacím  řádu AS VUT v Brně“ do 
programu dnešního jednání AS FCH. Tento bod by byl jako bod 2), následovat bude program 
dle původního návrhu. Nikdo neměl námitky. Bylo přistoupeno k hlasování: 
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: AS FCH VUT v Brně souhlasí se zařazením bodu 2) Informace o Volebním řádu AS 
VUT a o Jednacím řádu AS VUT v Brně“.  
 
Nový program jednání: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace o Volebním řádu AS VUT a o Jednacím řádu AS VUT 
3. Návrh na jmenování nového člena VR 
4. Zpráva o plnění cílů Strategického záměru FCH VUT v Brně v roce 2018 
5. Plán realizace Strategického záměru FCH VUT v Brně v roce 2019 
6. Různé 
 
Zápis z minulého zasedání mají všichni k dispozici, nikdo nemá námitky.  
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Zápis ze zasedání číslo 223 byl schválen. 
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AD2) 
Předseda AS FCH požádal dr. Opravila o  informace z AS VUT   a předal mu slovo. Dr. Opravil 
poděkoval za slovo a podal následující informace: 

 Dnes AS VUT schválil rozpočet pro rok 2019. 

 Předpokládá se, že akademické senáty fakult budou žádány o vyjádření k dokumentu 
Volební  řád AS VUT a Jednací  řád AS VUT,  jelikož některé součásti  (CESA, ÚSI a STI) 
požádaly  o  to,  aby  byl  AS  VUT  rozšířen  tak,  aby  každá  z těchto  součástí měla  po 
jednom zástupci z řad akademických pracovníků a po jednom zástupci z řad studentů. 
Je to otázka k zamyšlení, ale současná struktura se zdá být vyhovující. Touto změnou 
by mohlo dojít k disbalanci. Pokud srovnáme strukturu např. s ČVUT, lze konstatovat, 
že současný model, který má VUT, je totožný.  

  Děkan doplnil, že také považuje současný stav za vyvážený. 

Předseda AS FCH poděkoval dr. Opravilovi. 

Dr. Opravil následně odešel. 

 
 
AD 3) 
Na minulém  zasedání byl projednán návrh děkana  fakulty na  jmenování prof.  Ing. Antona 
Gatiala, DrSc. ‐ současného děkana FCHPT STU Bratislava ‐ novým členem Vědecké rady FCH 
VUT v Brně. Prof. Gatial by tak nahradil prof. Šajbidora, který se vzdal členství ve VR. Nikdo 
nevznesl dodatečné připomínky ani dotazy, bylo tedy přistoupeno k hlasování.  
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Akademický senát AS FCH VUT v Brně souhlasí se jmenováním prof. Ing. Antona 
Gatiala, DrSc. novým členem Vědecké rady FCH VUT v Brně na současné funkční období VR 
(tedy do 31. 1. 2022).  
 
 
AD 4) 
Dokument „Zpráva o plnění cílů strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FCH VUT 
v Brně  v roce  2018“  všichni mají  k dispozici.  Předseda  AS  FCH  požádal  děkana  fakulty  o 
stručné představení projednávaného dokumentu.  
Děkan FCH informoval, že za nejdůležitější výsledky za rok 2018 jsou považovány následující: 

 Udržení konstantního počtu studentů nastupujících do prvních ročníků 

 Zvyšující se kvalita odborné činnosti 

 Efektivní hospodaření fakulty 
Předseda  AS  FCH  otevřel  diskuzi.  Soupis  drobných  nepřesností  bude  dodán  souhrnně 
k celému dokumentu a dokument bude dle toho upraven. 

 

Doc. Diviš 

 Na  poslední  stránce  dokumentu  je  uvedeno  datum  14.  1.  2019  ‐  mělo  by  být 
opraveno na datum, kdy byl dokument předložen Akademickému senátu. 

 Na  straně  7  se  uvádí,  že  tarifní mzdy  byla  navýšena  o  15 %,  ale  na  straně  19  je 
uvedeno 10 %. ‐ Bude opraveno. 
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Dr. Sedláček 

 Nejsou  vysvětleny  některé  zkratky  ‐  zejména  v části  prioritní  cíl  8:  Zkvalitnění 
infrastruktury. 

 Názvy studijních programů jsou někdy v uvozovkách, někdy bez nich ‐ bylo by vhodné 
psaní sjednotit. 

 V dokumentu  se  píše,  že  fakulta  se  úspěšně  zapojila  od  procesu  nezávislého 
expertního mezinárodního hodnocení IEP ‐ jsou někde k dispozici výsledky? Odpovídá 
děkan:  Hodnocení  zadával  rektorát  a  Fakulta  chemická  byla  jako  jedna  z několika 
hodnocených fakult. Výsledky jsou na stránkách rektorátu. 

 Podobně  ‐  kde  se  dají  získat  informace  o  výsledcích  analýzy  a  monitorování 
požadavků  zástupců aplikační  ry, o kterých  se píše na  straně 15 v rámci prioritního 
cíle  4?  Reaguje  děkan:  Jedná  se  celkové  úsilí  fakulty  propojit  akademickou  sféru 
s praxí;  výstupy  byly  získány  v rámci  projektu  MOST  a  souvisí  s akreditací  ‐ 
podrobnosti  lze  získat u proděkanky, dr. Repkové, případně u  Ing. Palovčíka,  který 
materiály  zpracovával.  Ing.  Palovčík  doplnil  informace  o  tom,  jak  byly  informace 
získány. Pro zástupce vybraných firem je důležité, aby se se studenty přímo setkali.  

 
Další  komentáře  ani  dotazy  k dokumentu  nezazněly.  Dokument  „Zpráva  o  plnění  cílů 
strategického  záměru  vzdělávací  a  tvůrčí  činnosti  FCH  VUT  v Brně  v roce  2018“  je  tedy 
projednán. 
 
 
AD 5) 
Dokument „Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FCH VUT v Brně 
pro  rok 2019“  všichni mají  k dispozici. Předseda AS  FCH požádal děkana  fakulty o  stručné 
představení projednávaného dokumentu.  
Děkan FCH  informoval,  že dokument byl projednán s vedením VUT cca před dvěma  týdny. 
Mimo  jiné  byla  kontrolována  i  shoda  fakultního  plánu  realizace  SZ  s dokumentem  na 
rektorátní úrovni. Celkově nebylo k předloženému dokumentu moc připomínek,  jednalo se 
spíše o určitá zpřesnění. 
Dále děkan zrekapituloval nejdůležitější záměry pro naplnění prioritních cílů v roce 2019 tak, 
jak jsou definovány na straně 7 předloženého dokumentu. 

 Zintenzivnění marketingových aktivit 

 Vytvoření podmínek pro akreditace navazujících studijních programů 

 Zvýšení mezinárodního charakteru vzdělávací i výzkumné činnosti 

 Zvýšení kvality výsledků výzkumné činnosti (M17+) 

 Udržení navýšení reálných příjmů 
 

Předseda AS FCH následně otevřel diskuzi. Typografické nepřesnosti budou  rovněž dodány 
souhrnně k celému dokumentu a opraveny. 

 

Doc. Diviš 

 Na  poslední  stránce  dokumentu  je  uvedeno  datum  14.  1.  2019  ‐  mělo  by  být 
opraveno na datum, kdy byl dokument předložen Akademickému senátu. 
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Doc. Obruča 

 Na  str.  11,  prioritní  cíl  3  ‐  píše  se  o  navázání  spolupráce  s asijskými  univerzitami. 
Nebylo  by  vhodnější  nespecifikovat  spolupráci  pouze  na  asijské  univerzity,  ale 
zobecnit? Reaguje děkan: Tato formulace byla vložena na základě diskuzí se zástupci 
rektorátu a měla by tak zůstat. 

Doplňuje  dr.  Mravec:  V současné  době  na  ústavu  probíhá  pokus  o  navázání 
spolupráce  s univerzitou  na  Tchaj‐wanu,  nicméně  existuje  zde  nějaká  sociálně 
kulturní bariéra; podpora ze strany rektorátu by tedy byla vhodná. Děkan doplnil, že 
jako první krok musí být připraven  studijní program v angličtině a následně kvalitní 
zpracování webu v angličtině. 

 
Další komentáře ani dotazy k dokumentu nezazněly. Dokument „Plán realizace strategického 
záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FCH VUT v Brně pro rok 2019“ je tedy projednán. 
 
 
AD 6) 
Předseda  AS  FCH  otevřel  diskuzi  a  dotázal  se  děkana  fakulty,  jaké  dokumenty  budou 
v následující době předkládány. 
 
Děkan, prof. Weiter 

 V nejbližším  období  budou  předloženy  členům  kolegia  děkana  k připomínkování 
stipendijní  řád,  dodatek  k SaZŘ  a  směrnice  o  VŠKP.  Po  zpracování  připomínek  na 
úrovni kolegia děkana budou  tyto  tři dokumenty předloženy Akademickému senátu 
FCH. 

 Nyní  se  začne  připravovat  rozpočet  pro  rok  2019.  Dr.  Sedláček  připomněl,  že  po 
projednání  rozpočtu  s řediteli  bude  svolána  Ekonomické  komise  AS  FCH,  aby 
dokument projednala. 

 Na  následujícím  kolegiu  děkana  bude  předložen  Dokument  „Plán  realizace 
strategického  záměru  vzdělávací  a  tvůrčí  činnosti  FCH  VUT  v Brně  pro  rok  2019“ 
všichni  mají  k dispozici.  Předseda  AS  FCH  požádal  děkana  fakulty  o  stručné 
představení projednávaného dokumentu.  

Předseda  AS  FCH  se  dotázal,  zda  bude  předložen  i  organizační  řád. Děkan  odpověděl,  že 
v současné době není zpracován organizační  řád na úrovni VUT.  Jelikož by  fakultní  řád měl 
přímo  vycházet  z organizačního  řádu  VUT,  nemůže  být  tento  dokument  v blízké  débě 
předložen. 
 
Předseda AS FCH, doc. Diviš 

 AS  FCH  obdržel  vyjádření  z právního  odboru  rektorátu  k jednacímu  řádu  AS  FCH. 
Připomínky  obsažené  ve  vyjádření  budou  projednány  na  separátní  schůzce 
Legislativní  komise  AS  FCH,  která  se  uskuteční  po  skončení  dnešního  zasedání. 
Zformulované stanovisko bude projednáno s právním odborem.  

Jedna z připomínek  říkala, že chybí vyjádření děkana  fakulty  ‐ nicméně děkan svoje 
vyjádření k dokumentu zaslal, je i v zápisu a je zapracováno. 

 
Dr. Mravec 

 Dotázal  se,  kdy  bude  k dispozici  aktualizovaný  harmonogram  elektrorozvodů. 
Odpověděl  prof.  Veselý:  Harmonogram  je  na  intranetu  ‐  není  tam  žádná  změna. 
Vyklízení laboratoří bude znázorněno graficky.  
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Doc. Obruča 

 10. 5. 2019 (pátek) je termín pro odevzdávání diplomových prací ‐ jelikož je ve středu 
před tím státní svátek,  je zajištěn provoz tiskárny? Prof. Veselý reagoval, že tiskárna 
bude  v provozu.  Dr.  Repková  doplnila,  že  pokud  by  z objektivních  příčin  došlo 
k posunutí termínu odevzdání práce, je třeba se individuálně v tiskárně domluvit.  

Předseda AS FCH tedy poděkoval všem za účast. 
Následující zasedání bude řádné a uskuteční se dne 14. 5. 2019 ve 14:30 hodin. 
 
Brno, 23. 4. 2019           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 
 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
   
 

..…………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


